



8627 Rue Marie-Anne Gaboury (91 Street N.W) E: galeriecite@gmail.com P: 780.463.1144

September 18, 2019

FOR IMMEDIATE RELEASE

“Invisible” – Visual Art Exhibition at Galerie Cite

Edmonton – Galerie Cite is thrilled to showcase PAINTER8 in this exciting exhibit, tackling sometimes difficult and uncomfortable conversations about mental health. We hope that this space and exhibit will foster continued, positive growth and provide a safe space for conversations to take place, all of which are vital for our communities to thrive in.

Nous sommes ravis de présenter PAINTER8 dans cette exposition passionnante, qui aborde des conversations parfois difficiles et désagréables sur la santé mentale. Nous espérons que cet espace et cette exposition favoriseront une croissance positive et constante et qu’ils offriront un espace sûr pour entamer la conversation, tous essentiels au bon développement de nos communautés.

Painter8 Collective Statement:

“INVISIBLE, seeks to provoke dialogue on the topic of mental illness and challenge the stigma surrounding it. Inspiration behind INVISIBLE stems from the artists’ personal experiences, struggles and victories with mental illness. The artists have also engaged with their local community to collect their stories and spoken to mental health professionals to gain further insight on this subject. In this exhibition, PAINTER8 presents a visual interpretation of various mental illnesses: including anxiety, depression, SAD (Seasonal Affective Disorder), bipolar disorder, mania, psychosis, and schizophrenia. By doing so, PAINTER8 uses art to bring visibility to this subject. Mental illness is often INVISIBLE.”

« INVISIBLE, vise à provoquer le dialogue au sujet des maladies mentales et contester la tare sociale qui s’y rattache. L’inspiration derrière INVISIBLE découle des expériences personnelles, des luttes et des victoires des artistes en lien aux maladies mentales. Ils se sont également engagés dans leur communauté locale afin de rassembler leurs histoires et ils ont parlé à des professionnels de la santé mentale pour gagner un nouvel aperçu de ce sujet. Dans cette exposition, PAINTER8 présente une interprétation visuelle de diverses maladies mentales, y compris l’anxiété, la dépression, le TAS (trouble affectif saisonnier), le trouble bipolaire, la manie, la psychose et la schizophrénie. Ce faisant, PAINTER8 se sert d’art pour améliorer la visibilité à l’égard de ce sujet. La maladie mentale est souvent INVISIBLE. »

Join us! Opening Art Reception – Artists in attendance

Du 26 septembre 2019 au 11 janvier 2020 / September 26 – January 11, 2020

RÉCEPTION INAUGURALE / OPENING RECEPTION:

26 septembre, 2019 19:00 à 21:00 / September 26, 2019 7:00–9:00 p.m.

Galerie Cite at La Cite Francophone / 8627 Rue Marie-Anne Gaboury (91 Street)

Everyone Welcome

IMAGE CONTACT SHEET



©Chrissy Cheung



©Craig Talbot



© Tom Cummins

For more information and images please contact: Dawn Saunders Dahl, Curator

EMAIL: galeriecite@lacitefranco.ca PHONE: [780.463.1144](tel:780.463.1144)

WEBSITE: <http://www.lacitefranco.ca/galerie-cite>

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/galerieciteyeg/>

Galerie Cite is located within the first and second floor public spaces at La Cite Francophone and provides unique opportunities to explore the art and cultural heritage of Edmonton, Alberta, Canada through visual art programming.

La Galerie Cité est située dans les territoires traditionnels des Neyiyaws (Cris), des Dénés, des Sioux Stoney-Nakota, des Sauteaux, des Ojibwés, de la nation métisse (région 4) et de tous ceux qui sont installés dans la région visée par le traité no 6 du centre de l'Alberta.

Galerie Cite is located on the traditional territories of Neyiyaw (Cree), Dene, Stoney-Nakota Sioux, Sauteaux, and Ojibwe, Metis Nation-Region 4, and all people who make their homes in Treaty 6 region of Central Alberta.

Galerie Cite Hours of Operation:

Monday – Friday 7am-9pm / Saturday 8am – 9pm / Sunday 9am – 5pm

-END-